
   

 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA   
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
EL DIA 28 DE MAIG  DE 2009 
   
Membres assistents: 
Antonio Asensio Campoy 
Josep Maria Ferra Terrasa 
Maria del Carmen Serra Martinez 
Vicenç Vidal Matas 
Miquel Bernat Bosch 
Maria Francisca Ripoll Morell 
Gaspar Sabater Nicolau 
Severiano Quevedo Mora 
Dolors Nadal Llinas 
Aina Maria Salom Soler 
 
Membres que excusen la seva assistència: 
Miquel Enseñat Riutort 
  
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint hores  del 
dia vint-i-vuit de maig de dos mil nou, es reuneix a la Sala d'Actes de la Casa de la Vila, en 
primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la Presidència del Sr. Regidor, Josep Maria 
Ferra Terrasa, i amb l’assistència dels Senyors Regidors que es relacionen a l’encapçalament, a 
l’objecte de celebrar sessió ordinària i en ella tractar els assumptes inclosos a l'ordre del dia, el 
qual fou degudament notificat. Assisteix com a Secretaria, la Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo. 
 
 
ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la Corporació ha de fer 
qualque observació a l’acta de la sessió ordinària de 30 d’abril de 2009 i de la  sessió 
extraordinària de dia 12 de maig de 2009.  
  

        No es presenta cap observació, per la qual cosa les actes es consideren 
aprovades. 

 
 

CORRESPONDENCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.-  A l’apartat de correspondència, es dóna 
compte  de la correspondència  haguda des de l’últim ple ,registre d’entrada del núm. 1638/09 
als 2182/09. Així com de les disposicions oficials. 
 
 
 
DECRETS DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batllia haguts des de l’últim 
Ple des del núm. 227/09 al 266/09 . 
 
MOCIO PSOE, EQUIPARACIO SALARIAL.- La Sra.  Aina Maria Salom Soler, dona lectura a la 
següent   
 

M O C I O 
 



   

MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA PER A DECLARAR DIA “22 DE FEBRER 
COM DIA INTERNACIONAL DE LA IGUALTAT SALARIAL ENTRE HOMES I DONES”. 

 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El passat 3 de setembre el Parlament europeu aprovà una Resolució sobre la igualtat entre 
homes i dones en la qual, en el punt 14, es demana a les institucions comunitàries i als Estats 
membres que declarin dia 22 de febrer com Dia Internacional de la Igualtat Salarial. 
 
En dita resolució es reconeix que les diferències de retribució laboral són signe de la 
persistència de les disparitats tant qualitatives com quantitatives entre dones i homes. Així 
mateix per generar creixement i fomentar l’economia social es fonamental aprofitar plenament 
el significatiu potencial de les dones en el mercat laboral. 
 
Segons dades de l’informe EUROSTAT 99/2008 titulat “Les desigualtats de gènere, cada 
vegada més estretes en la UE” que estudia les tendències del Mercat de Treball entre 2000 i 
2007, es posa de relleu que les dones europees estan millor formades que els homes, però, 
no obstant això, la seva incorporació al mercat laboral és menor i pateixen una major 
precarietat laboral. 
 
No es tracta d’una situació aïllada, aquesta discriminació està present en la vida de les dones 
de qualsevol lloc del món. De fet, la primera llei aprovada per la nova administració nord-
americana aspira a l’equiparació salarial entre homes i dones. Es tracta d’una norma legal 
que ha vist la llum gràcies a la reivindicació de Lilly Ledbetter, una senyora de 70 anys ja 
jubilada, que durant 19 anys rebré menys salari que els seus companys de treball pel simple 
fet de ser dona. 
 
Segons diversos estudis estadístics, una dona ha de treballar fins el 22 de febrer per 
percebre el mateix salari que un home durant un any natural, és a dir, podríem afirmar que 
mentre per un home l’any laboral finalitza el 31 de desembre, per una dona acaba el 22 de 
febrer, o el que és el mateix, les dones han de treballar molt més per guanyar el mateix que 
els homes per ocupar el mateix treball. És per aquest motiu pel qual s’ha elegit aquesta data 
com a simbòlica per reivindicar la igualtat salarial entre homes i dones.  
 
Sent conscients de les dificultats econòmiques del moment que, sens cap dubte, afectaran 
sempre als més dèbils i que facilitarà les condicions propícies per a que aquesta bretxa 
segueixi creixent, ens pareix oportú que , des de les institucions unim les nostres voluntats 
per lluitar contra una injustícia històrica que no hem de seguir permetent. 
 
 
Per tot l’exposat, el Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de ESPORLES, presenta 
davant el Ple municipal la següent Moció: 

 
El seu suport unànime a la proposta del Parlament europeu de declarar dia 22 de febrer, “Dia 
Internacional de la Igualtat Salarial entre homes i dones”. 
 
 
Sotmesa a votació la moció fou aprovada per unanimitat. 
 
 



   

CERTIFICACIONS OBRES FONS ESTATAL.- Es dona lectura a la següent: 
                                  

P R O P O S T A 
 

Vista la certificació núm. 1 de l’obra “ PROJECTE DE RENOVACIÓ PARCIAL DE LES 
XARXES D’AIGUA, CLAVEGUERAM I DRENATGE DE PLUVIALS A LA VILA 
D’ESPORLES”, obra inclosa dins al Fons Estatal d’inversions Locals 2008, presentada per 
l’empresa AGLOMSA, constructora de obres, per un import de 75.066,33 euros setanta-cinc 
mil seixanta-sis euros amb trenta-tres cèntims. Per la present venc a proposar el ple el 
següent acord: 
 

- Aprovar la certificació núm. 1 de l’obra abans esmentada per un import de 75.066,33 
euros. 

- Delegar al Sr. Batle per aprovar les properes certificacions fins a la finalització de 
l’obra, condicionat a que posteriorment es porti al Ple. 

El Sr. Miguel Bernat digué que el seu grup per seguir dins la mateixa línia, com ja havien dit 
que no els pareixia be fer un sol projecte, amb una sola empresa, que no si oposarien, però 
tampoc li donarien suport.  
 
Sotmesa a votació la proposta fou aprovada  amb el resultat següent: 
 

- Cinc (5) vots a favor del PAS-PSM I PSOE 
- Cinc (5) abstencions del PP 

 
 
MOCIO MEDALLA DOR DE LA VILA .-  El Sr. Josep Maria Ferra Terrasa, dona lectura a la 
següent  
 
 Vist que enguany es celebra el XXX aniversari de les primeres eleccions municipals i vist 
que el Ple Municipal de l’Ajuntament d’Esporles, va aprovar per unanimitat sumar-se a les 
diferents commemoracions a més d’organitzar un conjunt d’activitats. 
 
 Vista la transcendència que tingueren aquestes primeres eleccions i la posterior 
constitució del primer Ajuntament democràtic del Municipi d’Esporles, com a punt de partida per 
a aconseguir una normalització democràtica i participativa del Municipi. 
 
 Per aquest motiu, venc a proposar al ple de l’Ajuntament que adopti el següent 
 

A C O R D 
 
 Iniciar l’expedient per tal de concedir  la Medalla d’Or de la Vila a D. Bartomeu Bosch 
Nadal, primer Batle democràtic de l’Ajuntament d’Esporles durant la legislatura 1979-1983.  
 
 Sotmesa a votació la proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
REGLAMENT ABASTIMENT I SANEJAMENT  D’AIGUA,.-  El Sr. Vicenç Vidal Matas, retira 
aquest punt de l’ordre del dia 
 
 



   

CONVENI EDUCACIÓ.-  El Sr. Antoni Asensio Campoy dona lectura a la següent   
 
 

PROPOSTA 
 
 

 
 Vist el Decret 131/2008, de 28 de novembre, pel qual s’estableix i regula la xarxa 
d’escoles infantils publiques i els serveis per a l’educació de la primera infància de la 
Comunitat Autònoma de les Illes Balears i es crea l’Institut per a l’educació de la Primera 
Infància, 
 
 I vista la Resolució de la Consellera d’Educació i Cultura de 29 d’abril de 2009, per la 
qual s’aprova del model de conveni de col·laboració entra el Govern i les entitats publiques 
interessades a integrar-se a la xarxa d’escoles infantils publiques de la  Comunitat autònoma 
de les Illes Balears, per millorar l’oferta de places publiques de primer cicle d’educació infantil 
i les condicions educatives de la primera infància, a l’objecte de poder optar i percebre els 
ajuts que convoqui la Conselleria d’Educació i Cultura amb aquesta finalitat, 
 
 Proposo al Ple l’adopció del següent acord: 
 
 1r.- Adherir-nos a la Xarxa d’escoles infantils publiques de la Comunitat autònoma de 
les Illes Balears. 
 
 2n.- Facultar al Sr. Batle per a la signatura del conveni aprovat per la Resolució de la 
Conselleria d’Educació i Cultura de 29 d’abril de 2009. 
 

El Sr. Miguel Bernat manifesta que era un bon conveni, i que esperava que  un cop 
signat es traduís  en xifres 
 
Sotmesa a votació la proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
  
MOCIO PP ESCOLA DE MUSICA.- La Sra. Dolors Nadal Llinas, dona lectura a la següent  
 

M O C I O  
 

Que presenta al ple de l´ Ajuntament d´Esporles el grup municipal del Partit Popular. 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Vist que el col·lectiu de l’escola de música i dansa d’Esporles compta amb un total de 251 
alumnes i al voltant de 15 professors, la qual cosa és un clar indicatiu de la incidència i 
importància d’aquests estudis dins el nostre poble. 
 
Vista l’ absència de subvencions per a les escoles de música, convocades per darrera 
vegada al BOIB núm. 187 de 28 de desembre de 2006 per part de la Conselleria, fet que 
obliga al nostre  ajuntament a fer front a una sèrie de despeses no contemplades al nostre 
pressupost. 
 
 



   

Per tot això exposat el Grup municipal del Partit Popular proposa que el Plenari de 
l’Ajuntament d’Esporles prengui el següent: 

 
ACORD 

 
Instar a la Conselleria d’Educació i Cultura del Govern de les Illes Balears que convoqui les 
subvencions per a les escoles de música, inexistents des de fa dos anys, amb caràcter urgent 
i retroactiu, perquè  l’ajuntament pugui mantenir dignament les ofertes d’ ensenyaments 
musicals i dansa al nostre municipi, sense posar en perill la continuïtat d’aquests estudis. 
 
 

Sotmesa a votació la proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents.  
 
 
MOCIO PP CENTRE DE DIA.-  La Sra.  Francisca Ripoll Morell, dona lectura a la següent   
 
 

MOCIÓ SERVEI DE CENTRE DE DIA EL 24 I 31 DE DESEMBRE 
 
Que presenta al ple de l´ Ajuntament d´Esporles el grup municipal del Partit Popular. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
 
Vist que els dos darrers anys el centre de dia ha tancat les seves portes el 24 i 31 de 
desembre deixant sense aquest servei als seus usuaris. 
 
Vista la necessitat dels familiars de gaudir d’aquest servei durant aquest dos dies ja que son 
laborables. 
  
Per tot això exposat el Grup municipal del Partit Popular proposa que el Plenari de 
l’Ajuntament de d’Esporles prengui els següents: 
 
ACORD 
 
Instar al batle a mantenir obert el centre de dia el 24 i 31 de desembre. 
 

El Sr. Josep Ferra digué que el contracta estava en Creu Roja i que el conveni del 
seus empleats contemplava aquest dies, no laborables i era per aquest motiu que no es 
donava el servei. 
  

La Sra. Aina Salom digué que aquests dies eren laborables, que es podria reduir la 
jornada, però no deixar de prestar el servei, que n bona voluntat es podria arribar a un 
arreglo. 
 

El Sr. Miguel Bernat digué que Creu Roja havia de complir el contracta i que aquest 
contemplava com  laborables  el 24 ni el 31 de desembre. 
 
 
Sotmesa a votació la proposta fou aprovada amb el resultat següent 
 
 - Sis (6) vots a favor  del  PP i PSOE 



   

 - Quatre (4) abstencions del PAS – PSM 
 
 
BAIXES I DEV0LUCIONS.- La Sra. Secretaria, dona lectura a la següent  
 

 
PROPOSTA DEVOLUCIÓ IMPORT REBUTS 

 
 Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es 
proposa la devolució dels imports assenyalats. 
 

 
Referència Contribuent Padró/Impost Import Motiu devolució 

 
 

020-083T-80-4881 MARTORELL GRIMALT A. AIGUA 209,76 FUITA AIGUA 
020-084T-80-6839 MARTORELL GRIMALT A. AIGUA 260,93 FUITA AIGUA 

 
 

 Sotmesa a votació la proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents.  
 
PRECS I PREGUNTES 
 
 EL Sr. Gaspar Sabater demanà que les obres que es portaven a terme a aquest 
municipi, les del Fons Estatal, Pont de Fusta, Quarter etc. que es sectorissessin,  ja que així 
tenim tot el poble alçat. 
  
 Demanà que es procedís a la sembra dels arbres quan antes. 
  
Així mateix demanà que s’expliqués en que consistien les obres  del Verger. 
 
 El Sr. Severiano Quevedo demanà que s’arreglés un avenc que hi havia a l’Avinguda 
de Ses Rotgetes al voltant del nº 17, ja que no havia estat arreglat amb la millora vial. 
   
 Que el PP havia sol·licitat  que es fes aquest pla integral, però havia estat el PSOE qui 
havia tingut més èxit i aquest s’havia començat. Però hi havia algunes queixes dels veïns , ja 
que al Vial IX, ja s’havien col·locats els miralls i a les altres sortides de la zona que son iguals 
de perilloses encara no s’havia fet. 
   
 Demana que es col·loquessin als miralls a les sortides de Jardin de Flores, i que es 
tractes per igual a tots els ciutadans.. 
    
 La Sra. Francisca Ripoll demana disculpes per no haver pensat amb la comissió. 
    
 Demanà que es reculli-se’n els cotxes abandonats de l’aparcament de ca l’Amet. 
    
 Pregar que es passes la maquina agranadora per carrer Joan Riutort, ja que les 
persones amb al·lèrgia ho passaven molt malament. 
    
 La Sra. Dolors Nadal, demanà si se li podia passar l’informe al voltant de les ajudes de 
serveis socials. 
    



   

 Respecta de l’escoleta  volia saber quin barem de puntuació s’havia utilitzat per les 
matricules, ja que no s’havia portat al Patronat. Entenia que hi havia una preocupació per que 
no bastaven les places per tots els infants que havien sol·licitat plaça. 
 
El Sr. Miguel Bernat demana: 

- Com esta el tema de l’obra de Carol de Benito. 
- Com era que s’aparquen les motos el cap de setmana damunt les voravies? . 
- Com era que no es posava l’import al registrar les factures?. 
- Una explicació de les factures del “Sr. Alexander” passades al registre. 
- S’ha pagat alguna factura del Pla D en càrrec al préstec?. 
- Que es remeti l’acta de la sessió en un termini màxim d‘una setmana a partir de la 

seva celebració. 
- Quina raó hi havia per que quan va venir el Conseller a visitar la Casa del Poble no 

s’avisés al PP. 
- Com era que a la pagina web de l’ajuntament, no hi estaven penjades les actes. 
- A l’esmentada pagina web hi ha entitats que tenen el logotip més grossos, per que?. 
- Per que al caos circulatori que ja hi ha a la placeta del jardinet, es va permetre la 

circulació a un camió de gran tonatge?. 
- Com era que a la placeta del jardinet s’havien permès a més de les obres que ja hi 

havia una obra d’un particular. Aquesta tenia llicencia i en quines condicions?. I 
demanar que es tanques la part de la placeta on hi feien obres, ja que era perillosa.  

- Com era que no s’havien contestat les preguntes del pressupost, que es va dir que es 
contestarien per escrit?. 

- Al carrer Joan Riutort, es va tallar l’aigua sense previ avis, que ha passat?. 
 
- Respecta de l’empresa Villalonga Llopis, com està la situació. L’obra la pagarà 

IBISEC?, ja vaig xerrar amb el Batle i en va parlar d’informes, de preus inferiors etc. i 
no pareixia que IBISEC se’n fes càrrec.  Es te la sospita que dins aquestes factures hi 
ha altres obres, si es així podria arribar ser delicte? O falta administrativa, s’ha 
incomplit la llei de contractes, tot això necessita una explicació aquest plenari hi 
demana que així es faci. 

 
 La Sra. Aina Salom demana la paraula per explicar que el PSOE dins el seu programa 
electoral clarament assenyalava que tenia l’intensió que dins les possibilitats d’aquest 
consistori aconseguí una major neteja del poble i una  millora amb  la senyalització. Que 
no havia agafat cap bandera del PP, si no que era clarament una intenció del seu grup 
millorar el poble en aquests aspectes. Que així ho havia expressat des del primer dia ja a 
la sessió constitutiva d’aquest ajuntament. Que les paraules del Sr. Quevedo li havien 
molestat per incertes, ja que el grup PSOE no te “cera  del Corpus” que no era just que 
poses en entre dit la seva dignitat amb unes paraules que induïen a pensar que només es 
feien unes determinades actuacions. Que en aquest plenari havia demanat distintes 
vegades per la neteja del poble en general, que es pintesin les retxes grogues i la mitjana 
de Ses Rotgetes, que pareixia mala idea dir que només s’havien fet actuacions al vial IX. 
Que les seves demandes eren per tots el ciutadans, i que si el PP presentava una 
demanda justa ella li havia donat suport, per tant demanava que retirés les seves 
paraules.  
- Així mateix  digué que la mitjana de Ses Rotgetes s’havia començat a pintar a l’altura 

dels Vial XI i XII i demana que es repintes el que ja s’havia esborrat i que es seguis 
costa amunt., que feia uns quans plenaris que ho demanava, que no volia perdre la 
dignitat, si no que ho reivindicava per a tot hom . 

-  En quin punt es trobava l’expedient del carrer de les escoles a la Vilanova?. 



   

- La neteja de Ses Rotgetes i tot el poble quans dies passen mensualment?, ja que a 
temporades esta més net i d’altres no. 

- El menjador de les escoles havien dit que tenia un dèficit de 12,000 euros, degut a la 
crisis, entenia que s’havia d’ajudar a les famílies, no pagar el menjador, per que tot 
hom tenia la seva dignitat. 

       El Sr. Severiano Quevedo digué que creia que la regidora del PSOE havia magnificat 
una mica, que ell havia tirat una flor al PSOE,  dient que part de Ses Rotgetes s’havia 
arreglat, que la critica era cap a l’equip de govern no a la regidora del PSOE, que ell volia fer 
patent les queixes dels veïns, no ofendre a qui ha contribuït a que se fes alguna part del que 
s’havia d’haver fet. 
      
   La Sra. Salom digué que si el motiu de l’intervenció del Sr. Quevedo eren els miralls, 
que demanava els retiressin, que ella no havia demanat res, que sempre quan demanava era 
per la ciutadania en general, no per cap cas en concret i menys pel que ell havia insinuat. 
        
 El Sr. Josep Ferra es dirigí al Sr. Quevedo per instar-lo a contestar  la petició de la 
Sra. Salom, el Sr. Quevedo respongué que entenia que no les havia de retirar, que creia que 
havia deixat clar que era una critica a l’equip de govern. 
          
 La Sra. Salom manifestar el seu mal estar envers a les paraules del Sr. Quevedo, que 
digué eren inadequades i mostraven la seva manera de fer. 
         
 El Sr. Vicenç Vidal digué que efectivament les obres del Pla E creaven molèsties, que  
s’havia intentat pal·liar-les al màxim, posant dos homes de la brigada etc. que combinar tots 
aquests tipus d’obra, Ressalts,  Pla E etc. a la vegada era un poc complicat però s’havia de 
fer. Que les obres dels ressalts per Sant Pere ja no donarien molèsties. De la falta de 
comunicació als veïns en demanarien responsabilitats a l’empresa.  
        
 Les obres del camí del Verger corresponien el POS de 2008. 
        
 Respecta de les obres de Ses Rotgetes que s’havia fet una feinada, però que no 
s’havia pogut arribar a tot. Demanà paciència per que amb els recursos de que disposava 
l’ajuntament es pogués arribar a tot. 
        
 Pel que feia als cotxes abandonats, per tal d’optimitzar recursos s’aniria fent a mesura 
de les possibilitats. 
        
 Respecta dels plateros, havia de dir que la nostra maquina agranadora estava de 
baixa. Que Na Lluenta havia tingut un accident, però tot seguit torni es posarà en més 
intensitat. Respecta de Ses Rotgetes era Fomento que tenia la contracta i el sr. Guillem 
Mateu qui ho controlava per tant es mirarà que s’hagi complit. 
        
 De les motos es parlaria amb la policia, per tal d’arreglar el tema. 
       
 De les actes de la Web, demano a la secretaria que ho digui a l’encarregat del tema. 
        
La Sra. Carme Serra respongué:  l’informe de Carol de Benito, aquesta setmana el te faré 
arribar. 
        
Dels pagaments del Pla D s’informarà. 
        



   

 El per que no es va avisar el PP de la visita del Conseller, ho ignoro, però si puc dir 
que es va comprometre a fer els plànols.  
       
 Respecta de la placeta del jardinet la llicencia està demanada, però no s’ha concedia 
per falta de documentació, el que si he de dir que era important que es realitzes a l’hora que 
les obres municipals per evitar haver de tornar a rompre les obres dels ressalts. 
       El Sr. Miguel Bernat intervenir dient he d’entendre que feu ja ho vorem? 
        
 Del carrer de l’escola ja es contestarà. 
        
 El Sr.  Antoni Asensio digué respecta del clot de Ses Rotgetes, que el sistema normal 
d’aquest ajuntament, es posar un avis per escrit i tot seguit el clot es tapa. 
        
 Respecta de la rompuda digué que canviaven el circuit. 
        
 De les places de l’escoleta, digué que s’havia emprat el mateix barem que l’any passat 
i que de places entenia que en sobraven unes 10. Que no s’havia discutit al Patronat. 
        
 Que les obres de Ses Rotgetes havien consistit en aixecar dues fileres de totxos, 
dient-li pastera o punt negra. 
        
 Referent a l’informe de les ajudes entenia que aquesta informació l’havia de donar la 
conselleria, que ho demanaria a l’assistenta social i contestaria. 
         
 De l’import de les factures ja es va comentar els altres plens. 
        
 El dèficit de 12.000 euros de les escoles, desprès d’una reunió amb la directora de les 
escoles es pogué constatar que efectivament hi havia famílies que no podien, però d’altres 
era per descuit, conflictes de famílies separades etc. en definitiva son situacions molt 
diferents que s’han d’estudiar individualment. 
        
 La Sra. Salom digué que si hi havia algun conflicte familiar es podria  arreglar en la 
línia d’ajudes de l’Institut de la dona. 
        
 En definitiva es passa la pregunta als serveis socials. 
     
El Sr. Josep Ferra contesta: 
 
- Que l’acta se li transmeti al Sr. Bernat. 
- Les factures de “ Alexandre “ si l’explicarà. 
- Les preguntes del pressupost se li contestaran. 
- Respecta de les obres de  Villalonga Llopis esta previst que IBISEC, aporti part. 
 
 El Sr. Miguel Bernat demanà que se li contestessin per escrit aquestes preguntes. 
 
La Sra. Aina Salom demanà que se li contestessin per escrit les preguntes de les 
senyalitzacions, neteja, menjador escola, carrer Vilanova.    
 
   
 
     



   

   Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint-i-una hores  i 
quinze minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo la 
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-plau estenc la present Acta al lloc i la data 
assenyalats a l’encapçalament. 
                
 Esporles, 28 de maig de 2009. 
 El batle,     La secretària 


